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Betreft: art. 36 vragen Stand van zaken Rechten voor de Natuur

Gronsveld, 03-10-2024

Beste college van burgemeester en wethouders van de gemeente Eijsden-Margraten,

Op 7 november 2023 heeft de gemeenteraad van Eijsden-Margraten in meerderheid de
motie ‘Rechten voor de Natuur’ aangenomen. Daarop is er vanuit verschillende hoeken
interesse getoond in deze ontwikkeling, zowel provinciaal, landelijk als internationaal. Wij
zijn verheugd te vernemen dat het college aangeeft een positieve grondhouding m.b.t. de
motie te hebben en te erkennen dat natuur in het DNA van de gemeente zit. Het laten leven
en verzorgen van de bindweefsels van je eigen bestaan is immers geen bijzaak, maar een
bittere noodzaak. De officiële communicatie rondom de motie Rechten voor de Natuur en de
uitwerking ervan vanuit de gemeente is echter gering geweest. Graag ontvangt PRO
Eijsden-Margraten een update over onze aangenomen motie. Bij deze update zouden wij
ook graag antwoord krijgen over de onderstaande punten.

In de Raadsinformatiebrief (RIB) die u op 5 juni 2024 hebt verzonden, bericht u over
gesprekken met de Gevolmachtigde Minister van Aruba en een deskundige op het gebied
van Rechten van de Natuur, tevens aangewezen expert voor de Verenigde Naties in het
‘Harmony with Nature’ programma. PRO Eijsden-Margraten is ook aanwezig geweest bij dit
gesprek. Daarin heeft de Gevolmachtigde Minister van Aruba een hand uitgestoken om
samen op te trekken op het gebied van Rechten van de Natuur. Beide gemeenten kennen
bijzondere natuurgebieden, hebben ligging tegen de grenzen van Nederlands gebied en
hebben te maken met een stijging van toerisme. Op welke wijze is de gemeente van plan
om de uitgestoken hand aan te nemen?

Verder bericht u in de RIB dat de gemeenteraad periodiek wordt geïnformeerd. Wat mogen
wij verstaan onder periodieke informatie verschaffing? Op welke wijze is de gemeente van
plan om met inwoners en andere geïnteresseerden te communiceren over de
ontwikkelingen? Bent u van plan om via de officiële communicatiekanalen van de gemeente
hier ook over te berichten?

U geeft aan dat: “In collegevoorstellen worden de gevolgen voor de natuur expliciet
meegenomen." Hiertoe is in het format van collegevoorstellen een apart kopje opgenomen.
Aangezien het format van raadsvoorstellen recentelijk is vastgesteld en het expliciet
opvoeren van een aparte paragraaf niet aan de orde is, zal dit wel in de voorstellen integraal
in de tekst verwerkt worden”. Dat de gevolgen voor de natuur in collegevoorstellen wordt
meegenomen is voor PRO een geruststellende gedachte, wij gaan ervan uit dat u dit op
degelijke wijze onderbouwt en weegt in de besluitvorming. Echter, hebben wij bij de
raadsvoorstellen voor de zomer voor de eerste keer ook de gevolgen voor de natuur onder
ogen mogen zien. Helaas is dit kopje inmiddels weer verdwenen. Kunt u toezeggen dat wij
de gevolgen voor de natuur in de toekomst weer in de raadsvoorstellen onderbouwd krijgen?



In de RIB vermeldt u dat u in Q1 van 2025 de uitkomsten van de tweede fase van het
onderzoek naar de raad brengt, op 25 september 2024 herhaalt u dit in de Trouw. Wij zijn blij
met deze duidelijke tijdlijn. Het onderzoek werd deels gedaan door een stagiaire van de
Universiteit Maastricht. Kunnen wij de uitkomsten van dit deel van het onderzoek
ontvangen? Verder geeft u aan samen met een universiteit dit onderzoek te willen
voortzetten. Kunt u duiden welke universiteit dit onderzoek gaat uitvoeren en welke termijn
(start en einddatum) u hiervoor beschikbaar stelt? Het benutten van academische expertise
biedt zeker onafhankelijk en kwalitatief onderzoek, zoals u stelt in de brief. Daarnaast is er
een hoop kennis bij Stichting Rechten van de Natuur. Zij hebben juridische expertise op het
gebied van Rechten van de Natuur, de directeur hiervan is ook bovengenoemde expert door
de Verenigde Naties aangewezen. De Verenigde Naties is een orgaan waarin landen
samenkomen om oplossingen te vinden voor gezamenlijke problemen. Ook Nederland is
aangesloten bij de Verenigde Naties. Bent u het ermee eens dat de bestaande expertise
over Rechten van de Natuur in Nederland ook meegenomen dient te worden in dit
onderzoek? Graag horen wij of u voornemens bent deze informatiebron mee te nemen in het
onderzoek.

Door het onderzoek te laten verrichten door een wetenschappelijke instelling is vermoedelijk
de benodigde ambtelijke inzet niet hoog. Kunt u aangeven hoeveel ambtelijke capaciteit
hiervoor benodigd is en hoeveel ambtelijke capaciteit hiervoor beschikbaar is gesteld?

Op 30 juni 2024 heeft PRO Eijsden-Margraten voor inwoners en andere geïnteresseerden
een bijeenkomst gehouden over Rechten van de Natuur. Op deze dag is vanuit
verschillende invalshoeken het onderwerp besproken en uitgelicht. Ook u was hiervoor
uitgenodigd. Één van de ideeën die daar werd geopperd was de Verklaring voor de Rechten
van de Natuur (naar het idee van de Verklaring voor de Rechten van de Mens). Kunt u
hierop reflecteren en neemt u dit mee in het onderzoek?

In de RIB van 5 juni geeft u aan een positieve grondhouding te hebben tegenover Rechten
voor de Natuur, tijdens de bijeenkomst op 30 juni werd dit door de wethouder nogmaals
onderstreept. In het dagblad Trouw benoemt de wethouder Rechten voor de Natuur dat de
gemeente na de eerste angsten nu op ambtelijk en bestuurlijk niveau is omgeslagen in haar
houding. En wil naar oplossingen zoeken samen met de natuur. Dit stemt ons hoopvol en
tegelijkertijd ook nieuwsgierig: op welke wijze heeft de motie tot op heden invloed gehad op
de werkwijze, het handelen en het gedachtegoed van de gemeente Eijsden-Margraten?
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